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Dagsorden til bruger og pårørenderådsmøde mandag d. 11.11.24      kl. 16.45-18.15 

 

Punkter.   
1. Afbud: 
 Jonna Jepsen, - stopper som suppleant. 
2. Godkendelse af sidste referat fra d. 12.8.24 
 godkendt 
3. Godkendelse af dagsorden 
 Godkendt. 
4. Formand orienterer. 
 Intet nyt.  
5. Centerleder orienterer: 

- Personale 
- Beboer 
- Huslægerne 
- Økonomi  

Personalet: 
 
 
 
Beboer: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ang. Huslæger 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vi har mistet en kollega/medarbejder, som pludselig døde. Der var 18 
kollega med til begravelsen.  
Det er noget som påvirker os alle.  
 
Denne dato har vi 1 tom bolig, men har venteliste – måske et ægtepar 
kommer. Hvis det bliver aktuelt kommer de med det forbehold, at når der 
så bliver en tom bolig igen, deles de. Lejlighederne er ikke store nok til 
ægtepar, plejesenge og hjælpemidler – lige smal nok.  
 
Ang Rødekors arrangement, hvor man ville forsøge at finde frivilligere 
hjælper til bl.a. Birkegården. Blev det kun i Viborg der mødte frivilligere 
op. Så vi vil forsøge i 2025 at se om der ikke alligevel skulle være nogle 
her i Stoholm som kunne tænke sig at give en hånd med.  
 
Efter sidste møde i bruger-pårørenderåd, hvor pårørende havde et punkt 
på, at man ikke var tilfredse med huslægerne. Man så dem ikke og vidste 
ikke hvem de var. Samt der er lang fra Stoholm til Viborg med feks. en 
urinprøve. Man ønskede at undersøge om man kunne opsige dem og om 
hvor mange der egentlig var utilfredse med huslægen.  
Så kom der pludselig noget ind fra sidelinjen.  
I forbindelse med en ændring i deres praksis, sendte Regionen et brev til 
beboerne omkring ændringen og at de nu har en mulighed for at skifte 
læge. I denne forbindelse skiftede flere beboere selv læge til Stoholm 
lægerne. 

Medlemmer: 
- Formand Thorkild Mikkelsen                             
- Næstformand Anja Pedersen  
- Poul Erik Jeppesen 
- Jan Brandstrup 
- Medarbejder: Lene Damgaard 
- Centerleder Birgitte H.  Eskildsen 
- Suppleanter: Helle Toftgaard 

 
- Referent: Birgitte H. Eskildsen 

 

Ældrerådet:  
Dorit Bro Olesen  
97 54 12 54   
bentohdoriy@gmail.com  
Næstformand Martin Haller 
Ditlevsen 51 51 28 03 
familien.ditlevsen@gmail.com  
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Økonomi  

Lederen vidste i første omgang ikke noget omkring brevet og blev 
efterfølgende nødt til at undersøge hvor mange der havde skiftet læge og 
til hvem.  
Det var en markant skift fra Blokkebak til Burvill til Stoholm lægen 
 
Der har været et møde med huslægerne Blokkebak og Burvil d. 5.11.24 
hvor vi præsentere hvor mange der har skiftet, efter brevet var kommet 
ud. Og der har været en markant skift fra dem til Stoholm lægen  
Det har været omkring chefniveau i Viborg kommune. De, Blokkebak og 
Burvil vil nu blive kontaktet af forvaltningen med henblik på opsigelse af 
samarbejdet.  

 
- Der søges penge hjem fra bygningsanlægget til to nye 

dørtelefoner , da vi efter det nye kalder system ikke kan få dem 
til at virke.  21.000, kr. er tilbuddet på. 

- Jeg har også fået et tilbud hjem til indgangspartiet. ( Birketræet 
er ved at ødelægge flisegangen med dens rødder, samt der er 
ikke noget som kan gro under træet.) Få fjernet træet, fræse 
rødderne væk, få stålkant med runde kant omkring bedet samt 
granit på og enkelte planter. 
32.000 kr  Jeg nu er i gang med at forhandle med 
boligselskaberne om ikke vi skal dele regningen i 3. sct. Jørgen 
er med på det , Viborg boligselskab har sagt nej tak, men jeg 
kan selv finde resten i budgettet, så det bliver gennemført.  

6. Generalforsamling d. 27.11.24: hvor to er på valg – nogle der ønsker 
genvalg? 
Og plan for afholdelse af generalforsamling 
Thorkild Mikkelsener på valg 
Anja Pedersen er på valg 
Mangler en suppleant, da Jonna Jepsen er stoppet 
 
Hvem vil fortælle omkring det at sidde i Burger- og pårørenderåd? 
 
Den ny revidere vedtægter sendes med som bilag. Og deles ud. 

 

 
Vedtægter for 

bruger- og pårørende      
Thorkild og Anja ønsker genvalg. Og det er åbent om der er andre som 
kunne tænke sig,  og vi søger suppleanter. 
  
Thorkil fortæller om det at arbejde i bruger pårørenderåd, og alle er med 
oppe, så de kan se hvem der er i rådet.  
 
Den nye revideret vedtægter er meget mere udførligt beskrevet, og hvis 
vi skal have noget videre til Ældrerådet i Viborgkommune, inviteret kan 
de inviteres med til mødet.  
  

7. Der skal søges penge inden 1.jan.2025 om Ønsker til kommende 
arrangementer fra arven. 

2024 
- Tivoli: ca 21.000 kr ( ingen betaling til personale) 
- Høstfest: ca 2500kr 
- Judy Glosted x 2: 6000.kr 
- Julehygge musik: 3000.kr 
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- Ca 32.500  brugt 
Og skulle det blive billigere end 60.000 går de tilbage til arven, og kan bruges til 
andre arrangementer. 
Birgitte lavet ansøgningen og der laves regnskab over forbruget.   
 

 Forslag 2025 
- Udflugt 30-35.000 kr 
- Fest 10.000kr 
- Musik arrangementer 15.000(Judy Glosted x 2 i 2025, musik til 

julehygge m.m..) 
8. 
Ca 30 min -Vi 
Starter mødet 
med Carina 

En af vores to Nøgleperson for Demens, SSA Carina kommer og fortæller 
kort om hvad der skal ske omkring kompetenceudvikling i 
personalegruppen i 2025 
Information til pårørende og vores tilgang til beboerne 

 SSA Ann Janette og SSArina er birkegårdens demens nøglepersoner, som 
kommer løbende på temadage for at få den nyeste viden omkring demens 
og plejen dertil. 
Demens betyder: væk fra sindet.  
 
I 2023 startede der et forløb omkring forebyggelse af magtanvendelse, i 
plejen af demente beboere,   hvor de + leder Birgitte var med.  
Efter dette forløb, har man i kommunen besluttet at alle medarbejder skal 
igennem en kompetenceudviklingsforløb ude i praksis. 
Det er både for faste, afløser, elever som skal igennem forløbet.  
 
Nar man arbejder med beboere med dement, hvor sygdommen udarter 
sig på mange forskellige måder, Er det vigtig at vide at 
grundreaktionsmønstre fungerer. Altså når man bliver bange kan man 
enten gå til angreb eller flygt eller ”frys”(trækker ind i sig selv.) 
 
Og det kan ske når der bliver sat for store krav til personen. 
Derfor skal vi arbejder ud fra VIPS modellen, hvor hovedformålet er at 
finde ud af hvad sætter det hele i ”kog” for personen og hvad skal der til 
for at finde roen igen.  
 
Her kan modellen være et redskab, ikke sige at det kan løse alt, men 
meget.  
V står for : Værdisættende 
I står for : Individuel 
P står for: se fra personens side 
S står for: støttende miljø 
 
 
Hyppigst demens form er Alzheimer herefter kommer blodpropper 
demens.  Så der er flere ting som kan give demens.  
 
Kompetenceudviklingen starter her i november og skal være gennemført 
for alle med udgang af fedbruar2025.  
  

9. DIV. 
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